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Controle op de instroom van vuurwapens en munitie  -  Rapporteringsmechanismen

Jaarlijks publiceert de Vlaamse Regering een verslag over de controle op de internationale 
Vlaamse wapenhandel. Het Vlaams Vredesinstituut koppelt daar jaarlijks een advies aan 
om de controle op wapens in Vlaanderen te versterken. In zijn advies bij het jaarverslag 
van 2018 adviseerde het Vlaams Vredesinstituut om de rapporteringsmechanismen te 
versterken om zo de effectieve instroom van vuurwapens en munitie te kunnen 
controleren. Volgens het Vlaams Vredesinstituut zijn de cijfers rond de effectieve instroom 
momenteel namelijk niet volledig.

In zijn toelichting bij het Jaarverslag Wapenhandel 2018 in de Commissie voor Buitenlands 
Beleid, Europese Aangelegenheden, Internationale Samenwerking en Toerisme van 
dinsdag 12 mei gaf de minister-president aan dat er in 2020 nog een aantal praktische en 
juridische horden moeten worden genomen om rond de instroom van de vuurwapens en 
munitie te kunnen beschikken over effectieve en juiste cijfers.

Kan de minister-president een overzicht geven van de praktische en juridische horden die 
dit jaar genomen zullen worden om de rapporteringsmechanismen te versterken en zo de 
effectieve instroom van vuurwapens en munitie te kunnen controleren?



JAN JAMBON 
MINISTER-PRESIDENT VAN DE VLAAMSE REGERING, VLAAMS MINISTER VAN BUITENLANDSE ZAKEN, 
CULTUUR, ICT EN FACILITAIR MANAGEMENT

ANTWOORD
op vraag nr. 363 van 2 juli 2020
van JORIS NACHTERGAELE

Ik wil eerst en vooral verduidelijken over de opmerking dat er onder het 
Wapenhandeldecreet niet publiek, noch aan het Parlement, gerapporteerd wordt over de 
cijfers van de effectieve instroom van vuurwapens, dat daar geen controle op zou zijn.
Die is er wel degelijk en dat heb ik bij de bespreking van het Jaarverslag Wapenhandel 
2018 ook duidelijk gemaakt. 

Gebruikers van vergunningen, ook van vergunningen voor de invoer van vuurwapens, 
rapporteren over hun gebruik van vergunningen aan de dienst Controle Strategische 
Goederen via het Digitaal Loket van de dienst. Die informatie wordt gecontroleerd en 
gedeeld met andere relevante controle-autoriteiten. Als we spreken over de rapportering 
over het effectief gebruik van vergunningen aan het Parlement en het publiek, dan is dat 
in de eerste plaats een zaak van transparantie. Ik wijs er in die zin op dat we net omwille 
van die transparantie over een klein segment van vergunningen al sinds 2012 het 
effectief gebruik rapporteren, namelijk algemene en globale vergunningen voor 
overbrenging van defensiegerelateerde producten naar andere EU-lidstaten. Dat werd al 
voorzien omdat er zonder dergelijke rapportering geen cijfers over overbrengingen op 
basis van die vergunningen zouden gerapporteerd worden. Anders dan bij individuele en 
gecombineerde vergunningen is aan algemene en globale vergunningen zelf immers geen 
waarde verbonden. Met het oog op transparantie rapporteren we daarom over de waarde 
van het effectief gebruik.

Om ook over het gebruik van andere types van vergunningen op een efficiënte en 
effectieve manier aan het Parlement en het publiek te kunnen rapporteren moet 
vooreerst het Digitaal Loket van de dienst Controle Strategische Goederen, in het 
bijzonder de rapporteringsfunctie, helemaal op punt staan. Dat werd ook al bij de 
optimalisatie van het Wapenhandeldecreet aangegeven. De rapportering over het 
effectief gebruik van vergunningen is immers gebaseerd op de gegevens die 
vergunningsgebruikers daarover zelf aan de dienst rapporteren. Die rapportering moet 
dan ook correct en vlot ingegeven, gecontroleerd en verwerkt kunnen worden. Dat 
laatste moet bovendien op een manier die rapportering aan het Parlement en het publiek 
toelaat. Op dat vlak moeten er nog enkele stappen gezet worden. Daar werkt de dienst 
Controle Strategische Goederen momenteel aan met de ontwikkelaar van het Digitaal 
Loket.

Wat betreft het juridische aspect, zou het Wapenhandeldecreet en het 
Wapenhandelbesluit aangepast moeten worden als we effectieve cijfers over het gebruik 
van vergunningen aan het Parlement en het publiek willen rapporteren. Momenteel 
voorziet artikel 50 van het Wapenhandeldecreet zoals vermeld immers enkel dergelijke 
rapportering over het gebruik van algemene en globale vergunningen. Het 
Wapenhandelbesluit zou ook aangepast moeten worden omdat rapportering over 
effectieve cijfers in het jaarverslag ook een wijziging in de modaliteiten van de 
rapportering door vergunningsgebruikers vergt. Wijzigingen aan het decreet en het 
besluit behoeven weliswaar enige reflectie over de aanpak daarvan, aangezien we nog 
maar twee jaar geleden een optimalisatie-oefening afrondden, met een aanpassing van 
zowel het Wapenhandeldecreet en het Wapenhandelbesluit. 


